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اعتبارات هزینه ای حفاظت  افزایش ۹۶ درصدی بودجه 
و  بهبود  برای  امیدواری  دولت،  از سوی  زیست  محیط 
افزایش فعالیت های حفاظتی در زمینه محیط زیستی و 

پشتیبانی از کارکنان این نهاد را بیشتر کرده است.
در  اسلامی  »دنیای هوادار«، مجلس شورای  گزارش  به 
را   ۱۴۰۰ سال  بودجه  قانون  سال ۱۳۹۹  روزهای  آخرین 
پس از تصویب در صحن علنی و تأیید شورای نگهبان به 
رئیس جمهور ابلاغ کرد تا برنامه یک ساله دخل و خرج 
کشور برای اجرا در دستور کار قرار بگیرد. در جدول مربوط 
به اعتبارات هزینه ای بودجه بخش حفاظت محیط زیست 
امسال با رشد بیش از ۹۰ درصدی نسبت به سال ۱۳۹۹ به 
۱۱ هزار و ۹۵۰ میلیارد ریال - معادل ۱۱۹۵ میلیارد تومان- 
و کنش گران حوزه محیط  نگاه مسئولان  از  که  رسیده 
زیست اقدامی ارزشمند از سوی دولت در شرایط دشوار 
اقتصادی کنونی برای حفاظت از محیط زیست محسوب 

می شود.
البته پس از انتشار جدول تغییرات اعتبارات هزینه ای 
مشخص شد که رقم در نظر گرفته شده از سوی دولت 
در آخرین لحظه ها و پیش از انتشار جداول ۳۰۰ میلیارد 
تومان کاهش یافت که این کاهش اعتبار مورد اعتراض 
استان ها،  در  زیست  جدی مدیران کل حفاظت محیط 
نمایندگان  برخی  حتی  و  زیستی  محیط  کنش گران 
مجلس به ویژه اعضای فراکسیون محیط زیست مجلس 
قرار گرفت و با پیگیری های انجام شده رقم کسر شده به 

بودجه حفاظت محیط زیست بازگشت داده شد.

اقدام قابل دفاع دولت

سمیه رفیعی رئیس فراکسیون محیط زیست مجلس با 
حمایت از بودجه پیشنهادی دولت برای حفاظت محیط 
زیست، بازگرداندن ۳۰۰ میلیارد تومان به بودجه محیط 
زیست پس از پیگیری های انجام شده را اتفاقی خوب 
گستردگی  به  اشاره  با  و  داند  می  زیست  محیط  برای 
فعالیت های سازمان حفاظت محیط زیست و اهمیت 
مسئولیتی که بر عهده دارد، می گوید: معتقدم که لایحه 
امسال دولت برای حفاظت از محیط زیست با رشد نزدیک 
به دو برابری که در نظر گرفته شد کاملاً قابل دفاع است. 
این یک اتفاق مهم در عرصه حفاظت از محیط زیست 
است که باید آن را به فال نیک بگیریم. در کمیسیون 
کشاورزی هم از این بودجه دفاع شد. تصمیمی هم که 
به صورت مقطعی برای کاهش این بودجه در کمیسیون 
تلفیق گرفته شده بود خوشبختانه با پیگیری های انجام 

شده لغو شد.
رئیس فراکسیون محیط زیست مجلس: تصمیم امسال 
دولت در لایحه بودجه برای محیط زیست کاملا قابل دفاع 

است.
در  اسلامشهر  و  شمیرانات  ری،  تهران،  مردم  نماینده 
وظایف  به گستردگی  اشاره  با  اسلامی  مجلس شورای 
حفاظت محیط زیست خاطرنشان می کند: وظایف سازمان 
حفاظت محیط زیست بسیار زیاد است و کارکنان این نهاد 
در همه بخش ها از حداقل حقوق و مزایا برخوردار هستند. 
و  آموزش  زحمتکش  قشر  به  نسبت  محیطبانان حتی 
پرورش هم دریافتی کمتری دارند و با این حال در راه 
دفاع از محیط زیست جان خود را هم می گذارند. این 
تلاش و ایثار باید قدر دانسته شود. تصمیم امسال دولت 
در لایحه بودجه برای محیط زیست کاملا قابل دفاع است.

نگاه توسعه ای کوتاه مدت آفت محیط زیست

رئیس فراکسیون محیط زیست مجلس شورای اسلامی با 
تأکید بر این که از بودجه پیشنهادی برای بخش محیط 
زیست حتی یک ریال هم نباید کم شود، می گوید: یکی از 
دلایل کم توجهی به محیط زیست در بودجه ریزی، حضور 
از  بودجه است. حمایت  این سازمان در فصل  کمرنگ 
حفاظت محیط زیست بین دستگاه ها در زمینه اعتبارات 

کار  اشتغال،  مانند  مسائلی  دیدن  برجسته تر  دلیل  به 
راحتی نیست. در حالی که نقطه ضعف تصمیم گیری های 
ما این است که عمدتا دستگاه ها محیط زیست را به جای 

این که همراه خود بدانند، مقابل خود می بینند.
وی می افزاید: با این که در قانون اساسی بر حفاظت از 
محیط زیست تأکید شده، برنامه های توسعه ای به خوبی 
از محیط زیست دفاع کردند و در اسناد بالادستی توجه 
ویژه ای به محیط زیست شده و رهبر انقلاب در این زمینه 
مکررا فرمایشاتی داشتند، اما برخی نگاه های توسعه ای 
کوتاه مدت سبب می شود که اولویت و اهمیت محیط 

زیست کمتر دیده شود.
مسائل  گستردگی  و  زیست  محیط  چالش های  تعدد 
مربوط به این حوزه سبب می شود که هر سال نمونه های 
متعددی از انتقادها مبنی بر کمبود اعتبارات مرتبط با 
محیط زیست در رسانه ها مطرح شود که بخش مهمی 
از این مشکلات ناشی از کمبود اعتبارات محیط زیستی 
برای پیشگیری از بروز معضل یا حل آن هاست. بر همین 
اساس ملی شدن اعتبارات سازمان حفاظت محیط زیست 
و افزایش قابل توجه آن از نگاه مسئولان و فعالان این 
حوزه حتی با وجود کافی نبودن اعتبارات، می تواند گامی 
برای کاهش مشکلات حفاظت محیط زیست در آینده 

باشد.

ماهیت نظارتی حفاظت محیط زیست

مدیرکل حفاظت محیط زیست مازندران با بیان این که 
سازمان حفاظت محیط زیست بر خلاف باور بسیاری از 
مردم و مسئولان نقش نظارتی و حاکمیتی دارد، می گوید: 
درست است که امسال رشد نسبتاً مناسبی را در بودجه 
حفاظت محیط زیست داشتیم، اما واقعیت این است 
بودجه حفاظت محیط زیست در سال گذشته به شدت  
را  سازمان  این  ماموریت های  تکافوی  و  بود  انقباضی 

نمی کرد.
حسینعلی ابراهیمی کارنامی با اشاره به کم توجهی به 
این سازمان، اظهار می کند:  نقش نظارتی و حاکمیتی 
حتی در تحلیل مرکز پژوهش های مجلس هم توجه لازم 
به ماموریت سازمانی حفاظت محیط زیست نشد. بسیاری 
از دوستان فکر می کنند حفاظت محیط زیست دستگاه 
عملیاتی است و به همین دلیل رویکردشان به این سمت 
رفته که چرا اعتبارات تملک دارایی سرمایه ای و عمرانی 
محیط زیست افزایش نمی یابد؟ در حالی که این سازمان 

یک نهاد نظارتی و حاکمیتی است.
این مسئول درباره اهمیت افزایش اعتبارات هزینه ای برای 
حفاظت محیط زیست تصریح می کند: اعتبارات هزینه ای 
به دو قسمت تقسیم می شود. یک قسمت مربوط به 
حقوق و مزایاست که اجتناب ناپذیر است و یک قسمت 
دیگر از این شامل سایر هزینه ها اعم از رفاهی، سوخت، 

تأمین خودرو، حق مأموریت، اضافه کار و برخی هزینه ای 
ضروری اینچنینی است. ما در این بخش از اعتبارات طی 
سال ۱۳۹۹ نسبت به ۱۳۹۸ بر خلاف همه دستگاه ها که 

افزایش داشتند، کاهش ۱۰ درصدی داشتیم.
بودجه ای  نظر  از  که  هرچند  می کند:  خاطرنشان  وی 
خوشبختانه  اما  داریم،  زیادی  فاصله  مطلوب  نقطه  با 
وضعیت اعتباری ما نسبت به سال گذشته بهتر شد و 
رشد خوبی داشت. خوشحالیم که کاهش ۳۰۰ میلیاردی 
تومانی این بودجه توسط کمیسیون تلفیق اتفاق نیفتاد. 
البته این گلایه را هم از نمایندگان مجلس داریم که رشد 
۴۱ درصدی لحاظ شده برای بودجه های هزینه ای سایر 

دستگاه ها را برای محیط زیست لحاظ نکردند.

دستِ خالی حفاظت محیط زیست

کارکنان حفاظت محیط زیست و به ویژه محیط بانان که 
دارند و حقوق  در فعالیت شغلی خود  شرایط دشواری 
مناسب این شغل را دریافت نمی کنند، معمولا به دلیل 
کمبود اعتبارات هزینه ای این نهاد مهم، با وجود ساعات 
زیاد کار و دشواری ها و خطرهای محیطبانی، سهم چندانی 

از اضافه کار، ماموریت یا پشتیبانی های رفاهی ندارند.
مدیرکل حفاظت محیط زیست مازندران به همین موضوع 
اشاره می کند و می گوید: پارسال میانگین پرداختی سرانه 
ماهیانه اضافه کار، ماموریت و رفاهی پرسنل ما در ماه 
۳۰۰ هزار تومان بود. در حالی که یک محیط بان در ماه ۱۸ 
شبانه روز معادل ۴۳۲ ساعت کار می کند و ۱۲ شبانه روز 
استراحت دارد. یعنی اگر قرار باشد طبق قانون کار حقوق 
محیطبان را حساب کنند حداقل باید ۲۰۰ ساعت در ماه 
اضافه کار دریافت کند. اما بابت این ۲۰۰ ساعت اضافه کار 

فقط به اندازه ۱۵ ساعت اضافه کار دریافت می کند.
افزایش  در  بالایی  اهمیت  که  موضوع  این  بر  علاوه 
انگیزه و کاهش مشکلات مالی محیطبانان سراسر کشور 
دارد، افزایش اعتبارات هزینه ای نقش مهمی در ترمیم 
و تأمین تجهیزات مهم محیطبانی به ویژه خودرو نیز 
میانگین عمر  که  این  بیان  با  کارنامی  ابراهیمی  دارد. 
خودروهای حفاظت محیط زیست بالاست، اظهار می کند: 
در حالی که خودرو مهم ترین ابزار ما برای رصد عرصه های 
اعتبارات،  در  محدودیت  دلیل  به  است،  زیست  محیط 
هزینه تعمیر بسیاری از خودروها را نداریم. در مازندران 
میانگین عمر خودروهای حفاظت محیط زیست ۱۳ سال 
است. خودروی جدید هم که واگذار نمی شود. در چنین 
ابزار باید از محیط  شرایطی چگونه و با کدام اعتبار و 
زیست حفاظت کرد؟ بر همین اساس است که افزایش 
اعتبارات هزینه ای توسط دولت را گامی مؤثر در راستای 
حفاظت محیط زیست می دانیم و معتقدیم مجلس نیز 

باید برای افزایش این بودجه تلاش کند.
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کاهش چالش های محیط زیست در سایه بودجه ۱۴۰۰

حرف  اول 

لچک شورا، قیصریه كشور

چند  هر  زرنگ،  حضرات 
برای بعضی  تجربه مجلس 
بود  خوبی  تجربه  جنابتان 
جو  ایجاد  با  توانستید  و 
را  مردم  ناامیدی  و  یاس 
و  كرده  میخكوب  خانه  در 
یاران  اندك  سازماندهی  با 
سازمانی و نان خورتان ركورد 
حضور مردم در انتخابات را از در عقب شكانده و با حداقل 
ضریب ممكن صندلی های یشمی بهارستان را قبضه كرده 
و انتقامتان را از حضور حماسی مردم در انتخابات ٩٢ و ٩٦ 
بگیرید! به طوری كه آمار آراء ماخوذه در بعضی صندوق 
های كلانشهرها به خصوص در دور دوم حتی از تعداد دست 
اندركاران شعبه یعنی ١٨ نفر كمتر بود ولی چندان دلخوش 

نباشید كه بر شاخه نشسته و بن می برید!
ولی ظاهرا شیرینی برد بدون رقیب بدجوری به مذاق مبارک 
خوش آمده و این بار بر سیاق روش انتخابات مجلس با یاران 
دست دوم خود و این بار دوباره با سیاه نمایی وضعیت كشور 
در حیطه كاركرد شوراها و شهرداری ها و ناامید كردن مردم 
از این نهاد مردمی و استفاده از همه روش های ناجوانمردانه 
ممكن و بهم زدن قواعد بازی،  تلاشتان نزول مشاركت مردم 
و حضور در رقابتی بدون رقیب و چنگ زدن به كرسی های 
پارلمان شهری است تا به متد سازماندهی اقلیت سازمانی 
خود و بستن درب خانه ها به روی مردم »كرونازده« با حماسه 
ای دیگر و ركوردی تازه از حضور )البته باز از درِ عقب( شوراهای 
شهر و روستا را هم قبضه كرده و با رئیس جمهوری خودی 
محفل خودی ها را تكمیل كرده و به خیال خام خود دربست 
تا مقصد ركاب آقا امام زمان)عج( بتازید! غافل از اینكه راهتان 
به تركستان است و این روش ناب جنابتان مصداق بارز آتش 
زدن قیصریه مملكت و باور و امید و همراهی مردم این بار به 

خاطر دستمال شوراهاست.
ولی دلخوش به این بردهای كم ارزش و خفیف و سطحی 
نباشید كه هزینه ای بسیار گزاف در قبال آن پرداخته اید و 
پرداخته ایم زیرا كشور و نظامی كه بر پایه و اساس حمایت 
مردم و حكومت مردم بر مردم و برای مردم نباشد حباب بر 
آب است و تنها راه نجات كشور و توسعه و آبادانی مملكت 
حكومت بر دل های مردمانی است كه این روزها برخی گروه 
ها و محافل پشت پرده تنها راه قبضه قدرت را بیرون كردن 
آن ها از چرخه انتخاب دانسته و می دانند كه مشاركت بالای 

مردم به معنی حذف آن ها از كرسی های قدرت است...
بیایید با و برای مردم باشیم!

سرمقاله

»دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدا به ویژه 
شهید سیدمحمد میرعلی اکبری  را گرامی می دارد

سعید  شفیعیان

 نویسنده
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جامعه

شهردار کرج اعلام کرد که ۸۰ پروژه عمران شهری طی 
سه سال گذشته در این کلانشهر به سرانجام رسیده 

است.
علی کمالی زاده روز گذشته در نشست شورای برنامه 

ریزی شهرداری کرج افزود: تکمیل تقاطع غیر همسطح 
آوری  جمع  برای  کلکتورها  احداث   ، کرج  حصارک 
آبهای سطحی و رفع آبگرفتگی معابر، احداث بیش 
از ۱۶ بوستان و طرح های اصلاحی معابر و آسفالت 
خیابان ها از جمله پروژه های مدیریت شهری  کرج در 

سه سال گذشته بوده است.
وی در بخش دیگری از سخنانش به اختصاص ۶۸۰ 
حمل ونقل  حوزه  به  مشارکت  اوراق  تومان  میلیارد 
شهری کرج خبر داد و گفت: ۴۸۰ میلیارد تومان از 
مجموع این اوراق به پروژه قطار شهری و ۲۰۰ میلیارد 
اختصاص یافته  اتوبوسرانی   حوزه  به  نیز  آن  تومان 

است.
کمالی زاده اضافه کرد: کرج سومین کلانشهری  است 

که بعد از تهران و مشهد بیشترین اوراق مشارکت در 
بخش حمل ونقل عمومی را جذب کرده است.لی زاده 
در ادامه با اشاره به اینکه ۱۵ دستگاه اتوبوس آماده 
گفت:  است،  کرج  عمومی  ناوگان  به  شدن  اضافه 
توسعه حمل ونقل عمومی از اهمیت ویژه ای برخوردار 

است.
شهردار کرج در بخش دیگری به موضوع جذب بودجه 
اشاره کرد و گفت: حوزه مالی و اقتصادی، برنامه ریزی 
و املاک به ترتیب ۹۳، ۶۰، ۶۴ درصد جذب بودجه 

داشته اند.
کمالی زاده همچنین به وضعیت مناطق در حوزه جذب 
بودجه اشاره کرد و گفت: منطقه یک، ۲ و هفت به 

ترتیب ۸۴، ۸۸ و ۷۵ درصد جذب بودجه داشته اند.

مدیرکل آموزش و پرورش البرز اعلام کرد: ۱۵ هزار محتوای 
کانون های  کارآفرینی  باشگاه  ویژه  کارآفرینی  آموزشی 

فرهنگی تربیتی کشور در بستر شبکه شاد تولید کرد.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایرنا، سالار قاسمی 
روز گذشته با اشاره به اینکه البرز میزبانی دبیرخانه باشگاه 
کارآفرینی از آبان ماه سال ۹۹ کشور برعهده دارد، افزود: این 
محتواهای آموزشی با هدف تقویت ذهنی و ویژگی های 
کارآفرینی در بین دانش آموزان، گسترش سطح آموزش 
و آشنایی آنان با مدل کسب و کار برای پیشرفت آینده 

کشور ذکر کرد.
پیوندی،  تفکر  مانند  اساسی  های  مهارت  بهبود  وی 
آزمایشگری، توانایی کارگروهی، شبکه سازی و حل مساله 
را  از دیگر اهداف در دستور کار قرار گرفتن محتوای آموزشی 
در باشگاه کارآفرینی کانون های فرهنگی تربیتی کشور 

برشمرد.
عرصه  و  تولید  فرآیند  اینترنتی،  کار  و  کسب  از  وی 
صنایع  و  آشپزی  سنتی،  و  دستی  صنایع  محصولات 
غذایی خانگی، ساخت بدلیجات،چرم دوزی و نمد، پرورش 
گیاهان و محصولات گلخانه ای، مفاهیم کارو کارآفرینی، 

خیاطی و بافت، نشانه های کارآفرین شدن، ریسک پذیری، 
اهمیت وجایگاه کارآفرینی، ساخت وسایل تزئینی و خانگی 
با چوب، استفاده از مواد دوریختنی و کارگاه عملی کار و 
مهارت را از جمله محتواهای آموزشی تولید شده در البرز 

عنوان کرد.
قاسمی ادامه داد: باشگاه کارآفرینی فرصت مناسبی برای 
تحقیق و پرسش جامعه هدف در حوزه کسب و کار، 

شناسایی و توانمندی  شان در این عرصه است.
وی با بیان این که باشگاه کارآفرینی در۲۲ کانون فرهنگی 
تربیتی کشور فعال شده است،یادآورشد: دانش آموزان به 
غیر از فضای مدرسه و دروس تئوری با فضای کسب و کار 

نیز آشنا می شوند.
مدیرکل آموزش و پرورش البرز تصریح کرد: کلاس های 
آموزش کارآفرینی برای دانش آموزان در فضای مجازی و به 
صورت حضوری البته با رعایت کامل پروتکل های بهداشتی 
و تعداد کم علاقه مندان در کانون های فرهنگی تربیتی 

این استان در حال برگزاری است.
قاسمی محورهای آموزشی و مهارتی این باشگاه را دربخش 
پژوهش های پزشکی،دست سازه ها، ایده های جذاب و 

خلاقانه کارآفرینی در فضای مجازی، فعالیت های ادبی، 
آزمایشگاهی و اختراع، گردشگری و بوم گردی عنوان کرد.

آینده  نسل  تربیت  ملی  طرح  این  در  کرد:  تاکید  وی 
کارآفرینان نوآور کشور با تکیه بر تفاوت های فردی، استعداد 
و علایق منحصر به فرد دانش آموزان، پرورش نوجوانان 
متناسب با توانایی ها و استعدادهای آن ها، دنبال می شود.

»شهردار کرج«: 

۸۰ پروژه عمران شهری کرج به سرانجام رسید

البرز ۱۵ هزار محتوای آموزشی کارآفرینی تولید کرد

»البرز« چه خبر؟

رئیس شورای اطلاع رسانی البرز گفت که  با کاهش 
رعایت پروتکل های بهداشتی و عادی انگاری کرونا میزان 
ابتلا به کووید ۱۹ با شیب تندی رو به افزایش است تا 
جایی که شهرستان طالقان نارنجی،  اشتهارد زرد و سایر 

شهرستان های استان به وضعیت قرمز درآمد.
به گزارش »دنیای هوادار«، نورمحمد فردی روز گذشته 
در جلسه شورای اطلاع رسانی استان البرز افزود: نادیده 
گرفتن محدودیت ها بار دیگر استان را در وضعیت بحرانی 

گذشته قرار داده است.
وی با بیان اینکه اکنون  هفت استان از جمله  البرز 
اکنون  اند، اظهار داشت:  در وضعیت قرمز قرار گرفته 
شهرستان طالقان نارنجی و اشتهارد زرد و سایر شهرستان 

های استان در وضعیت قرمز قرار دارند.
فردی تصریح کرد:  در شهرستان های استان هر کدام بر 
اساس دستور العمل های گذشته با توجه به وضعیت 
رنگ ها محدودیت های خاص خود را دارند که باید به 
دقت پروتکل ها را رعایت تا وضعیت را بتوان مدیریت 

کرد.
معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار البرز با بیان 
اینکه تهران و البرز در وضعیت کرونا یک استان دیده 
شده اند و طرح  تردد خودروها به شیوه گذشته اجرا 
می شود، افزود: دیروز در استان  ۱۴ نفر فوتی و ۶۷۳ 
نفر بستری و امروز نیز تاکنون ۱۰ نفر فوتی و ۶۳۰ نفر 

بستری داشته ایم.

وی با بیان اینکه آمار بیماران به شدت در حال افزایش 
است و مردم باید به دقت دستورالعمل های بهداشتی را 
رعایت  و تذکر ها بسیار ضروری تر از گذشته باید باشد، 
گفت: برای اینکه مردم در جریان امور قرار گرفته و بیش 
از پیش شاهد رعایت پروتکل های بهداشتی در شرایط 
کنونی باشیم، تبلیغات محیطی و فعالیت های مختلف 

در فضای مجازی صورت گیرد.
رئیس شورای اطلاع رسانی استان تصریح کرد: همکاری 
شهروندان البرزی نقطه قوت ما در مقابله با کرونا است 
که با فاصله گذاری اجتماعی، رعایت اصول بهداشتی 
و عدم حضور در اجتماعات تا کنون بر این امر تداوم 
بخشیدند اما با توجه به وضعیت شهرستان های استان 
به شهروندان البرزی هشدار می دهم که نشانه ها را 
جدی تر بگیرند و از ترددهای غیرضروری در سطح شهر 

خودداری کنند.
معاون استاندار البرز گفت: در این بین رسانه های استان 
البرز از زمان شیوع کرونا رسالت خود را به خوبی انجام 
داده اند اما این پایان کار آن ها نیست، بی تفاوتی رسانه ای 
می تواند به عادی انگاری وضعیت در جامعه منجر و 
می بایست همچنان زنگ هشدار توسط رسانه ها برای 

مردم و جامعه نواخته شود.
فردی گفت: رسانه های دغدغه محور می  توانند رفتارهای 
صحیح مردم در مبارزه و پیشگیری از کرونا را بیان و 
جامعه را هوشیار و به مدد تولیدات رسانه ای در راستای 

تقلیل ضریب شیوع و نفوذ کرونا عمل کنند.
معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار البرز در 
بخش دیگری از سخنان خود در خصوص توزیع میوه 
شب عید تصریح کرد: ۳۰ غرفه در سطح استان دایر بود 
که به صورت مرتب از بازدید میدانی در خصوص کیفیت 

صورت گرفت که  در برخی نقاط مشکل داشت.
فردی در ادامه به وضعیت توزیع مرغ اشاره کرد و افزود: 
وضعیت توزیع مرغ خیلی مناسب نبود به خاطر اینکه 
تقاضا بیش از حد شهروندان و کمبود عرضه در سطح بازار 
منجر به صف های طولانی گردید اما از دیروز با توجه به 
عرضه ۲۰۰ تن مرغ وضعیت بازار به ثبات نسبی رسیده و 

صف های طولانی در سطح استان وجود ندارد.

وضعیتِ صدر، زرد و سرخابی ها در کمین؛»عادی انگاری« مسبب تغییر رنگ شهرستان های البرز 
مثلث قهرمانی شکل گرفت

   
محمدرضا ولی زاده- دبیر سرویس ورزشی

هفته نوزدهم لیگ برتر جام خلیج فارس به پایان رسید و حالا 
پس از گذشت این ۱۹ هفته پُرفراز و نشیب، می توانیم بهتر 

درخصوص مدعیان قهرمانی لیگ بیستم صحبت کنیم.
اصفهان  سپاهان  در  نویدکیا  محرم  شاگردان  حاضر  درحال 
قرار گرفته اند،  امتیاز در صدر جدول رده بندی  با کسب ۴۰ 
زردپوشان اصفهانی، با پیروزی یک گله  شان در برابر سایپا، صدر 

جدول را از پرسپولیس پس گرفتند.
و  مشهد  در  شدن  زمین گیر  از  پس  هم  پرسپولیسی ها 
حساس  امتیاز  دو  مهاجمانشان  بسیار  فرصت سوزی های 
را در برابر شهرخودرو از دست دادند، درحال حاضر، شاگردان 
گل محمدی با کسب ۳۸ امتیاز در رده دوم جدول  رده بندی 
قرار گرفته اند. شاگردان فرهاد مجیدی در استقلال هم در هفته 
۱۹ ناکام ماندند و با کسب یک امتیاز در برابر پیکانِ مهدی 
تارتار، با ۳۴ امتیاز در رده سوم جدول باقی ماندند تا اختلاف 
۴ امتیازی با پرسپولیس حفظ شود اما بازهم اختلاف آبی ها با 

صدر به عدد شش رسید.
با مرور این ۱۹ هفته، دیگر می توان با قاطعیت از مدعیان اصلی 
قهرمانی صحبت کرد، سپاهانِ اصفهان، پرسپولیسِ تهران و 
استقلالِ تهران از مدعیان اصلی قهرمانی هستند و حالا پس 
از گذشت بیش از نیمی از لیگ بیستم، مثلث زرد و سرخابی 

قهرمانی شکل گرفته است.
باتوجه به عملکرد خوبِ سپاهانی ها در نقل و انتقالات و رکورد 
از  فوق العاده شش پیروزی متوالی شاگردان نویدکیا، پس 
گذشت چند فصل، حالا سپاهان بیش از قبل نزدیک به جام 

قهرمانی است.
تیمی که با کادرفنی قدرتمند و اعتماد به محرم نویدکیا و 
دستیاران بادانشی که در اختیار دارد در کنار دو تیم آماده ای که 
سپاهانی ها با داشتن بازیکنان نامی و مطرحی که در ترکیب و 
نیمکت شان دارند، بدون شک برای قهرمانی در لیگ بیستم از 

امید بالایی برخوردار هستند.
شاگردان  است،  پرسپولیس  رده بندی،  جدول  دوم  تیم 
گل محمدی در این فصل هم عملکرد درخشانی را از خود به جا 
گذاشته اند و با خریدهای خوبی که در نقل و انتقالات داشتند، 
حالا طبق روال چهار سال گذشته، بازهم از اصلی ترین مدعیان 

کسب جام بیستم هستند.
نقطه قوت پرسپولیسی ها خط دفاعی قدرتمند این تیم و ثبات 
چندین سال اخیر آن ها است و از نقاط ضعف آن ها عملکرد 
ضعیف مهاجمانشان در  امر گلزنی و کسب نتایج نه چندان 
مطلوب در دیدارهای خارج از خانه بوده است، اما هنوز هم در 

آزادی پرسپولیس یک مدعی تراز اول است.
اما بدون شک استقلالِ مجیدی هم از مدعیان اول کسب 
قهرمانی در لیگ بیستم است، تیمی که از لحاظ مهره از بهترین 
تیم های لیگ برتر است و روز به روز با فرهاد مجیدی بیش از 

قبل به صدر جدول نزدیک می شود.
فرهاد شناخت خوبی از تیم پیدا کرده و در چهار دیدار اخیر هم 
نتایج بسیار خوبی گرفته است، کادرفنی استقلال شرایط خ بی 
دارد و این استقلال با چنین بازیکنان و کادرفنی آماده کسب 
جام است. خط هافبک استقلال چندان در انر بازی سازی موفق 
نبوده و از دیگر نکات منفی استقلالی ها در این فصل، از دست 
دادن امتیازهایی است که برای قهرمانی نیاز مبرم آبی ها است. 
خط حمله استقلالی ها از تقاط قوت این تیم است و با آمدن 
مجیدی، خط دفاعی آبی ها هم سروشکل خوبی به خود گرفته 
است. البته ناگفته نماند اینکه سپاهان تنها در لیگ و حذفی 
رقابت می کند و استقلال و پرسپولیس در سه جام می جنگند، 

می تواند نقطه عطف شاگردان محرم نویدکیا باشد.
اما جدا از سپاهان، پرسپولیس و استقلال که خود را از مدعیان 
اصلی قهرمانی معرفی کردند، فولاد، تراکتور و حتی گل گهر 
سیرجان، آلومینیوم اراک و مس رفسنجان هم می توانند از 

شانس های کسب سهمیه لیگ قهرمانان آسیا باشند.
در نهایت باید دید سرنوشت لیگ بیستم چگونه خواهد شد، آیا 
پرسپولیس به رویای گِلات می رسد، یا استقلال طلسم هفت 
ساله را پایان می دهد  و یا بازهم عصر فرمانروایی سپاهانی ها 

آغاز می شود.

مستطیل سبز

»دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »علیرضا حقیقی«

 - شهید مدافع سلامت - را گرامی می دارد
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شهری »دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »بنت الهدی صدر«
 - نویسنده و شاعر دینی فقید - را گرامی می دارد

چه كسى مسئول است؟
در شرايطى كه از دو هفته پيش، مسئولان مربوطه 
در مورد برگزارى هر نوع تجمعى هشدار داده اند، 
فدراسيون شطرنج از امروز شاهد برگزارى مسابقات 
قهرمانى كشور با حضور ١٦ شركت كننده و البته 

كادر برگزارى است!
اين  همواره  اخير  هاى  سال  در  كه  اين  جالب 
مسابقات  با حضور ١٢ نفر برگزار مى شد. معلوم 
تصميم  كسى  چه  فدراسيون شطرنج  در  نيست 
مى گيرد و چگونه به خود اجازه داده اند در چنين 

شرايط بسيار بحرانى و با اين ضرب الجل مسابقه 
برگزار شود )تنها سه چهار روز پيش برگزارى مسابقه 

اعلام شد(.
يادآور مى شويم مسابقات در هر دور تا ٥ ساعت 
كه  همه  معناست  بدان  اين  و  طول مى كشد 
در  ساعت  ده  روزى  بايد  ايران  شطرنج  سرمايه 
علاوه  به  نشينند،  هم  روى  به  رو  بسته  فضاى 
نهار، تغذيه روزانه شامل نهار و شام و... با توجه 
به رفت و آمدهاى معمول هتل ها معلوم نيست 
امنيت سلامتى قهرمانان چگونه تامين خواهد شد. 
مسابقات شطرنج مثل فوتبال نيست كه ورزشكاران 

در رختكن تست شده و به ميدان روند.
نُه روز تمام در اين شرايط بحرانى! به راستى چه 
كسى مسئول است و آيا اگر خداى نكرده فاجعه 

اى رخ دهد چه كسى مسوليت خواهد پذيرفت؟
ما هم از حضور  قهرمان هاى خودمان استقبال مى 
كنيم، اما آيا واقع نمى شد كمى صبر مى كرديم تا 

شرايط مهيا شود؟ آيا گوش شنوايى هست؟

معاون آب و آبفای وزیر نیرو گفت: اکنون چالش 
اصلی در کشور موضوع آب است.

آئین  در  گذشته  روز  خامسی«  تقی زاده  »قاسم 
اختتامیه و معرفی آثار برتر جشنواره ملی نقاشی 
افزود: ما در یک کشور خشک و نیمه خشک زندگی 
می کنیم که دچار تغییر اقلیم شده ایم؛ اما موضوع 
کشاورزی  بخش  در  به خصوص  بهینه  مصرف 

مناسب نیست.
وی افزود: امروز باید بدانیم استفاده بهینه از آب با 

آینده و سرنوشت کودکان گره خورده است.
بر  تاکید  با  آبفا  و  آب  امور  در  نیرو  وزیر  معاون 
تاثیرگذاری هنر و ضرورت فرهنگ سازی مصرف 
بهینه آب با زبان هنر یادآورشد: از ابتدای خلقت 
انسان هنر آغاز شده و انسان هم هنرمندانه خلق 

شده است.
تقی زاده خامسی خاطرنشان کرد: هنر از ابتدای 
خلقت وجود داشته و امروز نیز این مهم در ابعاد 

مختلف زندگی ما توسعه پیدا کرده است.
به  گفته معاون وزیر نیرو در امور آب و آبفا، باید 
بتوان در امور بسیار مهم با زبان هنر فرهنگ سازی 

کرد.
وی گفت: زبان هنر بسیار مهم و پر اهمیت بوده 
و این مهم در اثرگذاری بر مردم نقش اساسی 

دارد.

مراسم اختتامیه نخستین جشنواره ملی نقاشی 
آب، با حضور معاون وزیر نیرو در امور آب و آبفا و 
رئیس دفتر یونیسف در ایران، در ساختمان ستادی 

وزارت نیرو برگزار شد.
در این جشنواره ملی ۳ هزار و ۷ اثر در هشت محور 

مورد داوری قرار گرفت.
بر اساس این گزارش، ارزیابی این جشنواره ملی در 
هشت محور شامل »آب و محیط زیست«، »آب و 
کشاورزی«، »آب و فرهنگ«، »سازگاری با کم آبی«، 
»بازچرخانی آب« و »کرونا، بهداشت و مصرف آب« 

صورت گرفته است.
سند  راستای  در  را  جشنواره  این  نیرو  وزارت 
همکاری امضا شده میان این وزارتخانه با یونیسف 
که اواخر خرداد سال ۱۳۹۹ به امضای طرفین رسید، 

به مرحله اجرا رسانده است.
در این سند همکاری، برنامه های فرهنگی در زمینه 
برگزاری جشنواره  نوجوان همچون  و  کودک  کار 
با  آموزشی  کارگاه  آب،  نقاشی  منطقه ای  و  ملی 
محوریت مدیریت منابع آب و ظرفیت سازی برای 
رعایت هر چه بیشتر ملاحظات محیط زیستی در 
ساخت تاسیسات آب و برق و پشتیبانی فنی برای 
ارتقای ظرفیت در مدیریت منابع آب برای همکاری 
دو طرفه تعریف شده که این جشنواره نیز در همین 

راستا برگزار شده است.

فدراسیون شطرنج کدام هدف
 را نشانه رفته است؟

»معاون وزیر نیرو«: 

چالش اصلی کشور آب است

»عضو هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی«:

متناسب سازی حقوق بازنشستگان نتیجه مصوبه 
مجلس در بودجه سال ۱۴۰۰ است

»دنیای هوادار« گزارش می دهد؛

بهره بردازی از 8 هزار و ۱۴۲ پروژه بخش توزیع برق 

نگاه

انرژی

بازنشستگان

گزارش

نماینده مردم محلات و دلیجان و عضو هیات رئیسه مجلس شورای 
بازنشستگان  حقوق  متناسب سازی  دوم  مرحله  گفت:  اسلامی 
تأمین اجتماعی نتیجه مصوبه مجلس شورای اسلامی در بودجه 

سال ۱۴۰۰ است.
اجتماعی،  تامین  از سازمان  نقل  به  »دنیای هوادار«  گزارش  به 
علیرضا سلیمی اظهار داشت: در سال های گذشته و ادوار مختلف 
شاهد بوده که در هیچ سالی افزایش حقوق بازنشستگان از فروردین 
ماه انجام نشده و امسال علاوه بر اینکه حقوق فروردین با افزایش 
سالیانه پرداخت می شود، مرحله دوم و تکمیلی متناسب سازی نیز 

به اجرا گذاشته شده است.
تأمین  بازنشستگان  حقوق  سازی  متناسب  دوم  مرحله  وی 
اجتماعی را نتیجه مصوبه مجلس شورای اسلامی در بودجه سال 
۱۴۰۰ دانست و گفت: در بودجه سال جاری دولت مکلف به پرداخت 
۸۹ هزار میلیارد تومان از مطالبات سازمان تأمین اجتماعی شده 
سازمان  برای  خاطر  اطمینان  ایجاد  موجب  تعهد  این  و  است 
تأمین اجتماعی شده و اجرای مرحله دوم متناسب سازی حقوق 

بازنشستگان را هم امکان پذیر می کند.
سلیمی تأکید کرد: حمایت نمایندگان مجلس شورای اسلامی از 

بیمه شدگان و بازنشستگان تأمین اجتماعی در سال جاری نیز 
قانونی  از ظرفیت های  استفاده  با  و قطعا  تداوم خواهد داشت 
شاهد ارتقاء هرچه بیشتر خدمات تأمین اجتماعی به جامعه تحت 

پوشش خواهیم بود.
به گفته نماینده مردم محلات و دلیجان در مجلس شورای اسلامی 
همچنین در سال جاری افزایش حقوق بازنشستگان بسیار به موقع 

و بدون تأخیر از ابتدای سال ۱۴۰۰ انجام می شود.
مرحله اول متناسب سازی حقوق بازنشستگان تامین اجتماعی 
این  مستمری بگیران  ماهانه  حقوق  و  اجرایی   ۹۹ مردادماه  در 
سازمان از ۴۰۰ تا ۸۰۰ هزار تومان افزایش یافت. مرحله دوم این 
متناسب سازی نیز در پرداخت حقوق فروردین ماه این جمعیت 

لحاظ خواهد شد.
به گفته مصطفی سالاری، مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی، 
از  سابقه  با ٣٠ سال  بازنشستگان  متناسب سازی،  این  براساس 
فروردین ١۴٠٠، ۴ میلیون و ۲۰۰ تا ۴میلیون و ۳۰۰ هزار تومان 
دریافت می کنند. در این راستا همچنین ۲۸ اسفندماه ۹۹ مبلغ 
یک  میلیون و ۲۰۰ هزار تومان به صورت علی الحساب به حساب 

این بازنشستگان واریز شد.

امروز )سه شنبه( نخستین پویش #هرهفته_الف_ب_ایران در سال 
۱۴۰۰ با بهره برداری از پنج طرح بزرگ توزیع برق کشور در قالب هشت 
هزار و ۱۴۲ پروژه توسعه، احداث، اصلاح و بهینه سازی شبکه برق 

آغاز می شود.
به گزارش روز دوشنبه خبرنگار اقتصادی ایرنا، وزارت نیرو با هدف 
عملیاتی کردن طرح های صنعت آب و برق از نیمه دوم سال ۹۸ 
برنامه ای را با نام پویش #هر هفته الف_ب_ ایران طراحی و عملیاتی 
کرد که در قالب این برنامه مقرر شد بهره برداری از طرح های مهم 

صنعت آب و برق اجرایی شود.
مرحله نخست این پویش از نیمه دوم سال ۹۸ کلید خورد.

»رضا اردکانیان« وزیر نیرو درباره این پویش، ضمن اشاره به اجرای 
۲۲۷ پروژه پویش هر هفته_الف_ب_ایران در سال ۹۸ خاطرنشان کرد: 
هدف این پویش شکل دادن به یک برنامه منظم برای خدمت رسانی 
به مردم بوده و کار وزارت نیرو به عنوان یک دستگاه خدماتی تولید، 
تامین و عرضه آب و برق است، اما اینکه نشان دهیم به ویژه در 
شرایط جنگ  اقتصادی دولت به طور کلی و وزارت نیرو به طور خاص 
این توانایی را دارد که با وجود همه مضیقه ها برنامه ریزی کرده و 
مهرماه ۹۸ اعلام کند تا پایان سال ۲۲۷ پروژه را با سرمایه گذاری ۳۳ 
هزار میلیارد تومان به اتمام می رسانیم، نقطه مثبتی در عملکرد است.

دومین مرحله افتتاح طرح های مهم صنعت آب و برق در قالب 
پویش هر هفته#الف_ب_ایران فعالیت خود را از فروردین ماه سال 

۹۹ آغاز کرد.
این پویش، بهره برداری از طرح های مهم صنعت آب و برق را برای 
سراسر کشورمان در شرایط سخت تحریمی به همراه داشت و نشان 
داد با وجود شرایط سخت تحمیل شده به کشور، قطار سازندگی 
دولت »تدبیر و امید« زمین گیر نشده و همچنان با قوت رو به جلو 

در حرکت است.
وزیر نیرو در زمان راه اندازی این پویش به مردم قول داده بود که تا 
پایان سال ۹۹، هر هفته از پروژه های مهم صنعت آب و برق در سراسر 

کشور رونمایی کند.
در قالب پویش هر هفته#الف_ب_ایران مقرر شد از ۲۵۰ پروژه مهم 
صنعت آب و برق در سراسر کشور با سرمایه گذاری ۵۰ هزار میلیارد 

تومان بهره برداری شود.
اهیمت این پویش به قدری بود که »حسن روحانی« رییس جمهوری، 
دهم تیرماه ۹۹ در پیامی که به وزیر نیرو بابت این طرح، گفت: 
اقدام های برنامه ریزی شده در زمینه دو نیاز اساسی مردم یعنی آب و 

برق )الف و ب(، عبور بی مشکل از تابستان های گرم و خشک، ایجاد 
امنیت روحی و اجتماعی در جهت استمرار بهره گیری از دو نعمت 
ارزشمند، اعتماد لازم برای برنامه ریزی اقتصادی و نگاه امیدوارانه به 
تابستان ۹۹ با وجود مواجهه با پاندمی کووید۱۹ و عدم دغدغه مردم 
برای قطعی آب یا برق در بیمارستان، منزل یا محل کار از یک سو 
و بیان و تشریح لازم در پایان طرح ها و افتتاح آنها به سبکی نوین 
و دل گرم کننده از سوی دیگر، برای مردم ایران و دولت تدبیر و امید 

افتخارآمیز و غرورآفرین بود.
ویژگی بارز دومین مرحله پویش هر هفته #الف ب-ایران این بود 
که علاوه بر توجه به پروژه های ساخت وسازی، برای نخستین بار و 
در قالب این پویش پروژه های سازوکاری هم مورد بهره برداری قرار 

گرفت.
اکنون و در آغازین ماه سال ۱۴۰۰ خورشیدی مرحله سوم پویش 
#هرهفته الف_ب-ایران فردا )سه شنبه، ۱۷ فروردین( کلید خواهد 
خورد و با بهره برداری از پنج طرح بزرگ توزیع برق کشور در قالب 
هشت هزار و ۱۴۲ پروژه توسعه، احداث، اصلاح و بهینه سازی شبکه 
برق، برگ دیگری از خدمت رسانی دولت تدبیر و امید را به نمایش 

خواهد گذاشت.
براساس اعلام شرکت مادرتخصصی تولید، انتقال و توزیع نیروی برق 
ایران )توانیر(، این پروژه ها که در ۳۱ استان کشور اجرا شده است، 

فردا و با حضور وزیر نیرو به بهره برداری خواهد رسید.
برای اجرای این پروژه ها افزون بر ۲ هزار و ۹۰۰ میلیارد تومان سرمایه 

گذاری شده است.
همچنین در مراسم افتتاحیه نخستین پویش سال ۱۴۰۰، فعالان 
طرح تحول دیجیتال و هوشمندسازی در صنعت برق کشور مورد 

تقدیر قرار خواهند گرفت.

مهدی غفاری

 نویسنده
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»دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »ناصر گیتی جاه«فرهنگی
 - هنرپیشه فقید سینما و تلویزیون - را گرامی می دارد

امیر جدیدی که پیش از این در مسابقات جام 
حذفی تنیس هم شرکت کرده بود، این بار به 

انتخابی تیم ملی دعوت شده است.
لیست بازیکنان دعوت شده به انتخابی تیم ملی 
تنیس از سوی اکبر طاهری، سرمربی این تیم 
اعلام شده که نکته جالب حضور امیر جدیدی، 
دعوت  لیست  در  تلویزیون  و  سینما  بازیگر 

شدگان است.
امیر جدیدی که ورزش تنیس را به صورت حرفه 
ای دنبال می کند، چندی پیش در مسابقات 
جام حذفی تنیس در جزیره کیش هم حاضر 
شده بود و تا چند مرحله نیز پیش رفته بود. به 
نظر می رسد سرمربی تیم ملی تنیس بدون در 
نظر گرفتن شهرت این بازیگر او را به مسابقات 

انتخابی دعوت کرده است.
اکبر طاهری که اخیرا به عنوان سرمربی تیم ملی 
تنیس انتخاب شده، در این باره می گوید: »او 

قبل از اینکه بازیگر شود تنیس بازی می کرد و 
در مسابقات مختلف هم حضور داشت. از طرفی 
جدیدی وقتی در مسابقات هم حضور داشته 
باشد حال  و هوای بهتری به رقابت ها می دهد. 
جدیدی در مسابقات مختلف شرکت کرده است 
و من هم با او صحبت کردم اما آسیب دیدگی 
با پزشکش مشورت  باید  در دستش دارد که 

کند«.
٥١ بازیکن از سوی سرمربی تیم ملی تنیس به 
این مرحله از مسابقات انتخابی دعوت شده اند 
و یکی از آن ها امیر جدیدی است که اگر آسیب 
از شنبه ٢١  را  او  اجازه دهد،  دیدگی دستش 

فروردین در این رقابت ها خواهیم دید.
تیم ملی تنیس که خودش را برای حضور در 
مسابقات جام دیویس آماده می کند، احتمالا با 
برگزاری این مسابقه انتخابی دچار پوست اندازی 

جدی خواهد شد.

از  سینمایی  سازمان  عمومی  روابط  مدیرکل 
تعطیلی سینماهای تهران به دلیل قرار گرفتن 

پایتخت در شرایط قرمز کرونایی خبر داد.
امروز  صبح  داشت:  اظهار  نجفی«  »مسعود 
دوشنبه ۱۶ فروردین با اعلام ستاد ملی مقابله 
با کرونا، وضعیت کرونا در شهر تهران از نارنجی 
به قرمز تغییر کرد تا با توجه به قوانین تمامی 

مشاغل از جمله سینماها تعطیل شد.
وی افزود: طبق طبقه بندی اخیر سینماها به 
تازگی از مشاغل گروه سه به دو تغییرکرده بود 
تا در وضعیت نارنجی هم بتواند فعالیت کند 
اما حالا با قرمز شدن شهر تهران سینماها درباره 

تعطیل شد.
سینمایی  سازمان  عمومی  روابط  مدیرکل 
خاطرنشان کرد: به سامانه فروش بلیت آنلاین 
سینماها )سمفا( هم اعلام کرده ایم که بلیت 
فروشی را متوقف کنند و اگر وضعیت شهرهای 
قرمز به نارنجی تغییر پیدا کند، سامانه بلیت 

فروشی به طور خودکار فعال می شود.
فیلم های  حاضر  درحال  ایرنا،  گزارش  به 
هفته ای یک بار  آدم باش به کارگردانی شهرام 
شاه حسینی، خورشید تازه ترین ساخته مجید 
مجیدی، فیلم کمدی تکخال به کارگردانی مجید 
مافی، خون شد آخرین ساخته مسعود کیمیایی 
و لاله ساخته اسدالله نیک نژاد در سینماهای 

کشور در حال نمایش بود.
در فروش دو هفته ای نوروز نیز بر خلاف انتظار، 
باش  آدم  بار  یک  هفته ای  سینمایی  فیلم 
بیشترین و فیلم پرحاشیه لاله کمترین فروش 

را داشته اند.
فیلم های خورشید با بازی هنرمندانی چون طناز 
طباطبایی، جواد عزتی و علی نصیریان، تکخال 
به تهیه کنندگی محمدحسین فرحبخش و بازی 
پوریا پورسرخ، سحر قریشی، خون شد با بازی 
سعید آقاخانی به ترتیب در رده دو تا چهارم 

پرفروش های اکران نوروز قرار دارند.

رقابت »امیر جدیدی«
 در انتخابی تیم ملی تنیس!

کاظمی موضع استقلال را گفته؛ شاهرخ بیانی هم یادش باشد!

دعوایی که چوبش بر سر استقلال فرود می آید...

»کیوان کثیریان« مدیر جدید روابط عمومی خانه هنرمندان شد

تا هفتم اردیبهشت؛

نمایشگاه صنایع دستی هدایایی تهران دایر است

سینماهای پایتخت دوباره تعطیل شد!

خارج از گودسوژه

انتصاب

میراث فرهنگی

سینما

درگیری لفظی مدیر رسانه ای باشگاه استقلال 
و شاهرخ بیانی بازیکن و کاپیتان اسبق این 
باشگاه چنان نامناسب است که وارد ریز قضایا 
نمی شویم اما نمی توانیم بی تفاوت هم از 

این موضوع عبور کنیم.
محمد یا مهران کاظمی از همکاران خوب و 
نزدیک سه  که  ماست  ای  رسانه  نام  خوش 
دهه است در رسانه های ورزش فعالیت دارد. 
وی همزمان در بخش مدیریت باشگاهی مثل 
داشته  فعالیت  نیز  مازندران  باشگاه نساجی 
و حتی تا مدیرعاملی باشگاه هم پیش رفته 
است. فردی کاردان و کاربلد و بی حاشیه که 
امروز مدیر رسانه ای باشگاه استقلال است. 
ضمنا به لحاظ شرایط سنی فکر نمی کنیم 
داشته  بیانی  شاهرخ  با  زیادی  سنی  فاصله 
باشد که بیانی گفته وقتی من کاپیتان بودم 

فلانی شیر می خورد و...
وی آنچه می نویسد و می گوید برآیند اتفاقات 
هیات  اعضای  و  مدیرعامل  های  دیدگاه  و 
تیم  سرمربی  به خصوص  کادرفنی  و  مدیره 
استقلال است. یعنی از پیش خودش مطلبی 

نمی گوید و نمی نویسد و این عرف کار است!
با این وجود موضع گیری »مهران کاظمی« 
هرچند  بیانی«  »شاهرخ  انتقادات  برابر  در 
موضع باشگاه استقلال است اما از فرد باتجربه 
انتظار می رفت که  و کاردانی مثل کاظمی 
به گونه ای جملات را تنظیم کند که باعث 
خصوص  به  و  عمومی  افکار  خاطر  رنجش 

پیشکسوت باشگاه نشود.
اینکه به شاهرخ بیانی »خائن« اطلاق شود و 
به دلیل انتقال جنجالی اش در سال ٦٥ به 
پرسپولیس از وی انتقاد شود و مورد مواخذه 
قرار بگیرد که چرا پس از گلی که به استقلال 
گره  با مشت  زد،  سال ٦٥  معروف  دربی  در 
کرده خوشحالی کرد خیلی جای توجیه ندارد و 
نوعی تخریب شخصیت شاهرخ بیانی است تا 

پاسخ به انتقادات او.
شاهرخ بیانی خالی از ایراد نیست و اگر بنا 
به  بر شمرده شود  او  باشد که حاشیه های 
زندگی خانوادگی او لطمه خواهد خورد ولی 
کاش جناب کاظمی مدیریت می کرد و یک 
پاسخ منطقی تر و بدون احساسات تند به 
بیانی می داد. اما در مقابل، نمی توانیم پاسخ 

شاهرخ بیانی را هم نادیده بگیریم.
اینکه آقا شاهرخ یک خبرنگار نامدار و با تجربه 
زبان  بر  را  ببیند و اسمش  ریز  را  و معروف 
از شان یک  آورد تا معروف نشود دور  نمی 
پیشکسوت است و قرار نیست همیشه تعریف 

و تمجید باشد...
شاهرخ بیانی فراموش نکند که توسط همین 

خبرنگاران شاهرخ شد و حاشیه های بسیار 
او در همان دوران اوج را خبرنگاران با رعایت 
آن  ریز  و  کردند  مدیریت  ای  حرفه  اخلاق 
حاشیه ها را باز نکردند وگرنه... بهتر است ما 

هم ورود نکنیم.
اما شاهرخ بیانی هرکه هست باشد و اجازه 
بتازد.  اینگونه  ای  رسانه  فرد  یک  به  ندارد 
گفتیم که مهران کاظمی دیدگاه های مدیریت 
را منعکس می کند و شاید اگر خودش می 
خواست به عنوان یک رسانه ای از بیانی انتقاد 

کند اصلا وارد این بازی ها نمی شد.
در هر حال هر دو طرف ضربه به استقلال زده 
اند و اگر یک مدیریت نیک اندیش در راس 
باشگاه استقلال حضور داشت اجازه نمی داد 
که این فضای متشنج به وجود آید چه اینکه 
استقلال تازه به آرامش رسیده و با یک مطلب 
وارد  پایتخت  بزرگ  باشگاه  دوباره  نسنجیده 
ادامه  امیدواریم  که  اندازی شده  یک دست 
دار نباشد و بزرگترها وساطت کنند و همینجا 

قضیه را تمام کنند...

جهانی  جشنواره  سابق  عمومی  روابط  مدیر 
فیلم فجر، مدیر روابط عمومی و امور بین الملل 

خانه هنرمندان ایران شد.
به گزارش گزارش فرهنگی ایرنا به نقل از روابط 
هنرمندان  خانه  الملل  بین  امور  و  عمومی 
رجبی  مجید  سوی  از  حکمی  طی  ایران، 
معمار مدیرعامل خانه هنرمندان ایران، کیوان 
کثیریان به عنوان مدیر روابط عمومی و امور 

بین الملل خانه هنرمندان منصوب شد.
خانه  است:  آمده  حکم  این  از  بخشی  در 
هنرمندان ایران بیش از هر دوره ای نیازمند 

توسعه ارتباطات و تعامل مستمر و بهنگام با 
رسانه ها و نهادهای فرهنگی هنری و انعکاس 
اهداف و برنامه ها و فعالیت های خویش است.
نگار  روزنامه   ۱۳۵۰ متولد  کثیریان  کیوان 
سابقه  دهه  سه  از  بیش  سینما،  منتقد  و 
رسانه ای دارد. سردبیری خبرگزاری خبرآنلاین، 
سردبیری سروش هفتگی، سردبیری ماهنامه 
هنر وتجربه، مدیرمسئولی و صاحب امتیازی 
دوهفته نامه هنر و سینما، جانشینی سردبیری 
ماهنامه فیلمنگار، معاونت سردبیری روزنامه 
تئاتر،  ایران  سایت  سردبیری  امروز،  تهران 

مدیرمسئولی و سردبیری سایت سینماسینما، 
ایران،  سینمایی  منتقدان  انجمن  ریاست 
عضویت در هیات مدیره کانون ملی منتقدان 
مدیره  دوره عضویت هیات  پنج  ایران،  تئاتر 
دبیری  دوره  پنج  سینما،  منتقدان  انجمن 
جشن بزرگ  منتقدان سینما، تاسیس و دبیری 
مدیریت  دوره  چهار  و  سینماسینما  آکادمی 
در  فجر  جهانی  جشنواره  ارتباطات  و  رسانه 

کارنامه او به چشم می خورد.
مدیر  تاکنون   ۹۲ سال  از  همچنین  وی 

سینماتک خانه هنرمندان ایران است.

تهران  هدایای  دستی  نمایشگاه صنایع  دبیر 
هدایای  دستی  صنایع  نمایشگاه  کرد:  اعلام 
کوشک  در  ماه  اردیبهشت  هفتم  تا  تهران 
تاریخی بوستان گفت و گو )منطقه ۲( برای 

بازدید علاقه مندان دایر است.
ایرنا،  از  نقل  به  هوادار«  »دنیای  گزارش  به 
محمد امین صعودی روز گذشته با اعلام این 
خبر، افزود: هدف از این نمایشگاه در معرض 
قرار دادن یکصد اثر هنری از ۲۰ هنرمند صنایع 

دستی استان تهران است.
وی با بیان اینکه این نمایشگاه با رویکرد جدید 
حمایت از تولید از هفتم فرودین ماه در این 

آثار هنری به  بوستان دایر شده است گفت: 
نمایش درآمده در این فضا در رشته های سفال 
و سرامیک، نگارگری، ظروف تزیینی، طراحی و 
تلفیق اشیا سنتی با مدرن، کاشیکاری سنتی، 
آثار  کاری،  پتینه  دکوراتیو،  و  سنتی  نقاشی 
رومیزی هنری و چاپی و نیز بسته بندی و برند 

مارکتینگ را شامل می شود.
تهران  هدایای  دستی  نمایشگاه صنایع  دبیر 
افزود: هدف از برپایی نمایشگاه، معرفی آثار 
جمعی از هنرمندان تهرانی بوده و اشیا قابلیت 

فروش را ندارد.
همکاری  با  نمایشگاه  این  کرد:  اضافه  وی 

معاونت صنایع دستی استان و مرکز ارتباطات 
شهری تهران از ساعت ۱۰ تا ۲۰ شب به صورت 

آزاد میزبان علاقه مندان است.
چنین  این  جای  کرد:  اظهار  صعودی 
نمایشگاهها در تهران خالی بوده و با ترویج 
و  قدیم  تاریخ  و  تواند سابقه  موارد می  این 
معاصر، هویت هنری و آثار جمعی تهران را 

افزایش دهد.
دبیر نمایشگاه صنایع دستی تاکید کرد که بنا 
داریم تا با ایجاد تعاونی هنرمندان نیز بسیاری 
از موارد مصرفی و مورد نیاز این قشر را پیگیری 

و تامین کنیم.

سیدرضا فیض آبادی

 نویسنده و روزنامه نگار
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ورزشی

فدراسیون  سوی  از  شده  اعلام  رده بندی  در 
 -۵۸ وزن  نماینده  هادی پور  آرمین  جهانی، 
قرار  پنجم  رده  در  امتیاز  با ۸۴/۳۳۱  کیلوگرم 
در  ایرانی  تکواندوکار  دیگر  لطفی  حسین  دارد، 
این وزن که در تورنمنت صوفیه موفق به کسب 
مدال طلا شد با ۷ پله صعود و ۵۰/۷۱ در رده 

پنجاه و پنجم قرار گرفت.

»دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »محمدرضا نوایی«

 - پیشکسوت فقید کشتی - را گرامی می دارد

جناب آقای »مسعود سلطانی فر«... تشخیص اینکه 
اندازه توفیق  ورزش در دوران صدارت شما تا چه 

داشته را به جامعه ورزش بسپارید.
القای این امر که موفقیت های نسبی در برخی 
رقابت های بین المللی با حسن تدبیر جناب عالی 
میسر شده باشد ادعایی است که شما در مقام متکلم 
وحده بر آن پای می فشارید حال آنکه با اطمینان 
کامل می توان گفت اگر سیاست های شکست 
خورده و ناکارآمدی های دوران زمامداری شما نبود 
چه بسا موفقیت ها بسیار فراتر از آنچه که باید می 
شد و پیروزی ها فزونی می گرفت. جامعه ورزش و 
قهرمانان رشته های مختلف ورزشی تلاش فراوان 
کردند تا با وجود ضعف مدیریت و کم لطفی های 
دستگاه تحت فرمان شما پرچم پر افتخار کشورمان 
را در میادین مختلف به اهتزاز در آورند بنا براین اگر 
قرار بر منت گذاشتن باشد، آنان باید بر شما منت 
بگذارند که با وجود مشکلات و کم و کاستی های 
فراوان توانستند تا حد امکان  برای سربلندی این 
مردم و این خاک از جان مایه بگذارند. روزی نیست 
صدای قهرمانان، مربیان، پیشکسوتان و زحمتکشان 
ورزش در گوشه ای از این مملکت به نشانه گلایه و 
اعتراض از کم لطفی های دستگاه ورزش برنخیزد. 
آنان از بیکاری، نبود امکانات، مشکلات مالی، آینده 
نامشخص، مهندسی انتخابات و هزار و یک مشکل 
و کمبود دیگر گلایه دارند اما کو گوش شنوا؟ باب 
بخش جوانان را نمی گشاییم که این بخش روایتگر 
قصه پرغصه دیگری است که فرجامی بس تلخ و 
تاریک دارد. شما از کدام موفقیت و تلالو سخن 
می گویید و چگونه می توانید موفقیت بازی های 
آسیایی جاکارتا را منتصب به خود کنید در حالی که 
متولی اصلی آن ارگان دیگری بود و سنگینی اصلی 
بار بر دوش کسانی بود که پیش از شما زحمت 
کشیدند و قهرمانانی که با وجود ناملایمات هر چه 

توان داشتند در طبق اخلاص نهادند.
به جام جهانی و موفقیت در آن  برای  رسیدن   
صدها میلیارد هزینه شد و انتظار می رفت با وجود 
آن همه ریخت و پاش  برای سر مربی و مربیان 
خارجی از جیب مردم، نتایجی بسیار بهتر از گذشته 
به دست آوریم اما در نهایت حسرت به دل علاقه 

مندان بی شمار ورزش و تیم ملی ماند و کشمکش 
های قرارداد ترکمنچای با کی روش که تا همین 
اواخر ادامه داشت. از موفقیت در المپیک جوانان 
می گویید اما از اینکه برای جوانان موفق و مدال 
آور این مسابقات چه تدابیری اندیشیده شد و کدام 
حمایت از آنان صورت گرفت سخنی به میان نمی 
آورید. به خاطر نمی آورید که در مواردی حتی پاسخ 
نامه قهرمان این مسابقات را ندادید در نتیجه عطای 
ورزش را به لقایش بخشید و گوشه عزلت و انزوا 

گزید!
روسای  جمع  در  سخنرانی  جای   به  بود  بهتر 
فدراسیون های ورزشی و تایید گرفتن از زیر دستان، 
در جمع هزاران مربی از کار بیکار شده  باشگاهها می 
رفتید و برای آنان توضیح می دادید که چه اقدامات 
مشعشعی در ایام شیوع کرونا و بیکاری طولانی 
مدت  برای آن انجام دادید و کدام نگرانی این جمع 

کثیر  را برطرف کردید؟
بزودی هنگامه بازی های المپیک فراخواهد رسید و 
کارنامه عملکرد ها در آنجا رونمایی خواهد شد. یقین 
بدانید با فرار رو به جلو و تعریف از اقدامات درخشان 
و تدابیر فوق العاده نمی توان کارنامه روشنی از 
خویش ارائه داد. جامعه ورزش بخوبی سره را از ناسره 
بازمی شناسند و نیک می دانند چه کسانی برای 
ورزش زحمت کشیده و چه کسانی فرصت سوزی 
کردند. ذکر مصائبی که طی سال های اخیر بر ورزش 
رفته مثنوی هفتاد من کاغذ است که در این مختصر 
صرفا به ذره ای از کوه مشکلات اشاره شد و الباقی را 

به فرصت و مناسبتی دیگر وامی گذاریم.

رقابت های شطرنج قهرمانی ایران از صبح دیروز در 
فدراسیون شطرنج به صورت حضوری آغاز شد.

دلیل  به  که  کشور  قهرمانی  شطرنج  های  رقابت 
بیماری کرونا به فروردین سال ١4٠٠موکول شده بود از 
صبح امروز در فدراسیون شطرنج آغاز شد.این رقابت 
ها که شاهد حضور 7 استاد بزرگ، دو استاد بین 
المللی و سه استاد فیده در حضور ١٦ شطرنج باز راه 
یافته به مرحله نهایی می باشد در روز اول خود شاهد 
تساوی نفر اول رنکینگ داران ایرانی جهان پرهام 

مقصودلو شطرنج باز گلستانی برابر نفر سوم این رشته 
پویا ایدنی از خوزستان بود.

محمدامین  بزرگ  استاد  مهم  مسابقات  سایر  در 
طباطبایی نفر دوم ایران در رده بندی جهانی برابر 
آرمان حکمی به پیروزی رسید و قهرمان ١١ دوره 
شطرنج ایران احسان قائم مقامی مقابل بردیا دانشور 

نوجوان حاضر در این مسابقات متوقف شد.
این رقابت ها به صورت دوره ای و در پانزده دور تا 

انتخاب قهرمان کشور ادامه خواهد یافت.

آقای سلطانی فر، قضاوت را 
به عهده جامعه ورزش بگذارید

رنکینگ جدید اوزان المپیکی تکواندو اعلام شد

استارت مرد شماره یک شطرنج ایران با تساوی

دیدگاه

گوشه و کنار

تکواندو

رنکینگ المپیکی هوگوپوشان در ماه آوریل اعلام شد که در این 
رنکینگ مدال آوران تورنمنت صوفیه و ترکیه توانستند جایگاه خود 

را در رنکینگ ارتقا دهند.
فدراسیون جهانی تکواندو رنکینگ المپیکی تکواندوکاران در ماه 

آوریل را اعلام کرد.
فدراسیون جهانی تکواندو با توجه به شیوع ویروس کرونا و عدم 
برگزاری رقابت ها، از ۲۰ مرداد ۱۳۹۹)۱۰ آگوست ۲۰۲۰( اعلام کرد 
که امتیازات رنکینگ از ژانویه تا دسامبر ۲۰۲۰ ثابت مانده و هیچ 
امتیازی از ورزشکاران کسر نمی شود. حالا و با برگزاری رویدادهای 
بین المللی دارای امتیاز، احتساب امتیازات رنکینگ آغاز شده 

است.
با اعلام WT از ماه مارس تا جولای ۲۰۲۱ هیچ کسر امتیازی برای 

رویدادهای برگزار شده در سال های ۲۰۲۰ و ۲۰۲۱ انجام نمی شود.
مردان ملی پوشان تکواندو ایران بعد از رقابت های فینال گرندپری در 
رویدادی حضور پیدا نکرده بودند و پس از ۱۴ ماه وقفه در تورنمنت 
صوفیه شرکت کردند. تیم ملی تکواندو زنان نیز بعد یک سال دوری 
از شیاپچانگ، در تورنمنت ترکیه به مصاف رقبا رفت که با احتساب 
در  جایگاه خود  توانستند  آوران  مدال  دو مسابقه،  این  امتیازات 

رنکینگ را ارتقا دهند.
در وزن ۶۸- کیلوگرم میرهاشم حسینی با ۶۶/۲۹۶ امتیاز در رده هفتم 
قرار دارد، سروش احمدی با ۴۲/۲۳۳  امتیاز جایگاه سیزدهم را به 
خود اختصاص داده و امیرمحمد بخشی نیز که نشان طلا تورنمنت 
صوفیه را کسب کرد با چهار پله صعود و با ۸۲/۱۵۵ امتیاز رده 

هجدهم را به نام خود ثبت کرده است.
محمدعلی خسروی در وزن ۸۰- کیلوگرم با ۲۴/۱۲۳ امتیاز در رده سی 
و سوم قرار دارد و علی اشکوریان نیز با ۱۲۰ امتیاز رده سی و چهارم را 

به خود اختصاص داده است.
سجاد مردانی تکواندوکار وزن ۸۰+ کیلوگرم با دو پله صعود و ۱۰/۲۵۹ 
امتیاز جایگاه ششمی را به خود اختصاص داده است. سعید رجبی 

دیگر نماینده این وزن با  ۶۵/۱۳۷ امتیاز رده ۳۰ را در اختیار دارد.
اما در گروه زنان مهلا مومن زاده در وزن ۴۹- کیلوگرم با ۵۱/۸۲  امتیاز 

رده ۶۰ را به نام خود ثبت کرده است.
در وزن ۵۷- کیلوگرم پریسا جوادی که موفق به کسب مدال برنز 
تورنمنت ترکیه شده با ۰۹/۶۶ امتیاز در رده شصت و سوم جای گرفته 
است. یلدا ولی نژاد و ناهید کیانی نیز که به تازگی وزن خود را تغییر 
داده اند با به دست آوردن مدال برنز این رویداد به ترتیب با ۳۰/۳۱ و 

۷۸/۲۸ امتیاز در رده ۱۲۶ و ۱۳۳ قرار گرفتند.
در وزن ۶۷- کیلوگرم کیمیا همتی با ۷۷ امتیاز رده پنجاه و یکم را 
به نام خود ثبت کرده است؛ ملیکا میرحسینی نیز با کسب مدال برنز 
ترکیه، ۶ پله صعود و ۶۷/۵۲ امتیاز در جایگاه شصت و سوم قرار دارد.

در وزن ۶۷+ کیلوگرم نیز زهرا پوراسماعیل با بدست آوردن مدال برنز 
و ۸۳/۷۴ امتیاز رده پنجاه و یکم قرار گرفته است. اکرم خدابنده دیگر 

نماینده این وزن با ۳۱/۵۹ امتیاز در رده شصتم جای دارد.

رنکینگ المپیکی

وزن ۵۸- کیلوگرم:
۱- »جون جانگ« از کره جنوبی با ۶۲/۵۰۲ امتیاز
۲-«تای هون کیم« از کره جنوبی ۸۱/۳۹۱ امتیاز

۳- »ویتو دلایکویلا« از ایتالیا با ۵۹/۳۷۵ امتیاز
۴- »جیسوس تورتوسا« از اسپانیا با ۱۵/۳۵۳ امتیاز

۵- »آرمین هادی پور« از ایران با ۸۴/۳۳۱ امتیاز 
...

۵۵- »حسین لطفی« از ایران با ۵۰/۷۱ امتیاز
 

 وزن ۶۸- کیلوگرم:
۱- »دای هون لی« از کره جنوبی ۱۰/۵۵۷ امتیاز

۲- »برادلی سیندن« از انگلیس با ۴۴/۴۳۳ امتیاز
۳- »شوای ژائو« از چین با ۷۰/۳۸۲ امتیاز

۴-  »جواد آچاب« از بلژیک با ۳۴/۳۱۱ امتیاز
۵- »جاویر پرزپولو« از اسپانیا با ۶۷/۳۰۹ امتیاز
۵- »ادیوال پونتس« از برزیل با ۳۶/۲۹۹ امتیاز

۷- »میرهاشم حسینی« از ایران با ۶۶/۲۹۶ امتیاز
...

۱۳- »سروش احمدی« از ایران با ۴۲/۲۳۳ امتیاز 
...

۱۸- »امیرمحمد بخشی« از ایران با ۸۵/۱۵۵ امتیاز 
وزن ۸۰- کیلوگرم:

۱- »ماکسیم خراماتکوف« از روسیه با ۴۷/۵۳۴ امتیاز
۲- »میلاد بیگی« از آذربایجان با ۸۲/۴۶۲ امتیاز

۳-«چیک سی سه« از ساحل عاج با ۵۷/۳۴۶ امتیاز
۴- »ایکارو مارتینز« از برزیل با ۲۷/۳۰۰ امتیاز

۵- »نیکیتا رافالوئیچ« از ازبکستان ۲۳/۲۹۶ امتیاز
۶- »تونی کانائت« از کرواسی ۲۸۱ امتیاز

...
۳۳- »محمدعلی خسروی« از ایران با ۲۴/۱۲۳ امتیاز

۳۴- »علی اشکوریان« از ایران با ۱۲۰ امتیاز
وزن ۸۰+ کیلوگرم:

۱- »ولادیسلاو لارین« از روسیه با ۰۱/۵۶۸ امتیاز
۲- »کیو دون این« از کره جنوبی با ۶۵/۴۹۷ امتیاز
۳- »الکساندر باخمن« از آلمان با ۸۰/۲۷۶ امتیاز

۴- »رادیک ایسایف« از آذربایجان با ۶۸/۲۶۹ امتیاز 
۵- »ماهاما چو« از انگلیس با ۳۶/۲۶۴ امتیاز

۶- »سجاد مردانی« از ایران با ۱۰/۲۵۹ امتیاز
...

۳۰- »سعید رجبی« از ایران ۶۵/۱۳۷ امتیاز

محمدرضا کاظمی

 نویسنده و روزنامه نگار
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ورزشی

دیدار دوستانه تیم ملی ایران در برابر تیم ملی سوریه در 
اسکوچیچ،  دراگان  شاگردان  پیروزی  و  نوروز  تعطیلات 
نقدهایی را در قبال نحوه بازی تیم ملی دربرداشت، البته در 
شرایطی که تیم ملی ایران برای رویارویی با سوریه، موانع و 
مشکلاتی چون در اختیار نداشتن تعداد کثیری از بازیکنان به 
دلیل شرایط ویروس کرونا را هم در پیش داشت، بدون شک 
این تیم ملی، همه  آن چیزی نیست که قرار است از شاگردان 

اسکوچیچ ببینیم.
دراگان  که  بیاییم  کنار  موضوع  این  با  باید  اول  وهله  در 
اسکوچیچ، سرمربی تیم ملی ایران است، حالا اگر مربی درجه 
چندم اروپایی است و کارنامه ای پرباری ندارد، دسته گلی 
است که وزارت ورزش و جوانان با همکاری فدراسیون فوتبال 
به آب داده  است و خودِ او مقصرِ این داستان نیست، اما 
حالا دیگر با هر شرایطی، حتی بدون محبوبیت و مقبولیت 
هم، اسکوچیچ سرمربی تیم ملی ما است و در چهار فینال 
سرنوشت سازِ ما در خاک بحرین، باید مورد حمایت باشد، 
تا بعد از صعود، درخصوص صلاحیت او برای حضور روی 

نیمکت تیم ملی در جام جهانی تصمیم گرفت.

درخصوص تیم  ملی با دراگان، باید منصفانه صحبت کرد، 
نه مانند بعضی ها که به خاطر طلب داشتنِ ارث پدریشان از 
کارلوس کی روش، به به و چه چه راه انداخته اند و برای سه 
پیروزی در سه دیدار دوستانه از او یک قهرمانِ ملی ساخته اند 
 و نه آن دسته از منتقدانی که از یک تیم نصف و نیمه و به 

دور از شرایط مسابقه، انتظار حماسه مِلبورن دارند.
اما با علم به اینکه هر دو مورد بالا تا حدی قابل 

بحث است، در ۲۷۰ دقیقه ای که از تیم ملی 
در مقابل ازبکستان، بوسنی و سوریه دیدیم، 
و موانع مذکور،  تمام همان وضعیت  با 
شرایط تیم ملی ایران بیش از قبل نگران 

کننده شده است.
از این نگرانی، مربوط به جایگاه  درصدی 

جدولی و شرایط سخت تیم ما در خاک بحرین 
است که به قولِ خداداد عزیزی، باید 

کرده  بازی  بحرین  در 
باشی تا ببینی شرایط 
ایرانی ها  برای  چقدر 
دشوار  بحرین  در 
بدون  اما  است، 
عمده ی  شک، 
نگرانی ها از شرایط 
تیمی و فنی تیم 
ملی مان است که 
تا به اینجای کار، 
اغلب  دلخواه 

فوتبالی ها نبوده است.
نبیل معلول، سرمربی تیم ملی سوریه، پس از شکست در برابر 
تیم ملی ایران در کنفراس خبری به صراحت اعلام کرد که 
این سوریه، تیم المپیکی آن ها است و چندین بازیکن اصلی 
تیمشان در تهران برای بازی با ما حضور نداشته اند، اما باتوجه 
به صحبت های نبیل معلول و آن سطح بازی که از شاگردان 
اسکوچیچ دیدیم، دیدارهایمان در برابر بحرین و عراق بیش از 

قبل سخت و نفس گیر خواهد بود.
سوریه نمونه کامل و خوبی از تیم های عربی است، اما اگر 
کامل باشد، اگرچه در مقابل همین تیم نصف و نیمه و 
المپیکی هم در دفاع پُرایراد بودیم و در حمله بدون برنامه، اما 
اینکه این برد سه گله با هر شرایطی برای بالا برد روحیه 
تیمی هم موثر بود و جدا از مسائل فنی، تیم ملی 
ایران به این پیروزی روحیه بخش نیاز مبرم داشت، 
یک واقعیت غیرقابل انکار است، اما اشتباه بزرگ 
می تواند خوابیدن در باد این پیروزی های بدون 
ما  تاکتیک و صرفا روحیه بخش باشد که کارِ 
را در برابر بحرین و عراق دشوارتر می کند، مانند 
برد کامبوج و تعریف و تمجیدهای متملقانه از 
ارائه بازی هجومی، که فوتبالِ ما را به این حال 
در  تیم هجومی  و همان  انداخت  روز  و 
مقابل همین عراق و بحرین 
هیچ حرفی برای گفتن 

نداشت.
تیم ملی ایران فرصتی 
نگرش  تغییر  برای 
همان  با  ندارد، 
کارلوس  تفکرات 
که  کی روش 
سال  چندین 
است در فوتبالِ 
ما نهادینه شده 

است، به راحتی می  توانیم راهی جام جهانی شویم، اگر اسکوچیچ 
قصدی برای تغییر و تحول اساسی در نوع و سبک بازی تیم 
ملی دارد، این چهار دیدار سرنوشت ساز فرصت مناسبی نیست 
و این پروسه طولانی مدت و هزینه بر را باید بعد از قطعی شدن 
صعودمان به جام جهانی آغاز کند، زیرا اگر این تحولات پاسخ 
مثبت ندهد، تیم ملی دچار سردرگمی تاکتیکی می شود، اتفاقی 
که در همین سه مسابقه دوستانه به وفور در تیم ملی ما دیده 

شد و قابلیت های فردی جای خود را به تاکتیک تیمی داد.
اما مهم ترین مبحث، استفاده بهینه از تمام داشته های تیم ملی در 
رقابت های پیشِ رو است، فوتبال ایران یکی از بهترین دوران خود را 
از لحاظ پُرمهره بودن می گذراند، در هر پست بیش از چهار بازیکن 
آماده در اختیار تیم ملی است، اما در اردوهای اخیر، انتخاب های 
دراگان اسکوچیچ و دستیارانش، پُرابهام بوده است، اینکه لیست 
تیم ملی، با مبحث »ایجنت مشترک« و »معرفی سایت ها و 
روزنامه ها« انتخاب می شود، که چندان قابل استناد نیست اما نحوه 

انتخاب های اسکوچیچ عجیب و پرسش برانگیز است.

خط به خط با تیم پرستاره اسکوچیچ

در پست دروازه، علیرضا بیرانوند، رشید مظاهری، امیر عابدزاده، 
پیام نیازمند و حامد لک

در خط دفاعی، شجاع خلیل زاده، محمدحسین کنعانی زادگان، 
سید مجید حسینی، عارف غلامی، میلاد محمدی، سعید 
نادری، صادق محرمی، دانیال اسماعیلی فر،  آقایی، محمد 

رامین رضائیان، وریا غفوری
در خط هافبک، علی کریمی، احمد نوراللهی، امید ابراهیمی، 
سعید عزت اللهی، احسان حاج صفی، وحید امیری، مهدی 

ترابی، مهدی قایدی، علی قلی زاده
در خط حمله، سردار آزمون، مهدی طارمی، کریم انصاریفرد، 

کاوه رضایی و سجاد شهباززاده
همان طور که بررسی کردیم، شرایط تیم ملی از لحاظ مهره در 
بهترین وضعیت است، اما به شرطی که از تمام داشته هایمان 

استفاده کنیم و تا بی دردسر راهی جام جهانی شویم.

ستاره تیم ملی اکنون با حضور در پورتو پخته و حرفه ای تر از 
همیشه صحبت می کند و با انتقاداتی تیز امیدوار به تغییرات 

موثر در آینده است.
ورزشی،  از همشهری  نقل  به  »دنیای هوادار«،  گزارش  به 
مهدی طارمی در مسیری صعودی و جالب توجه با پشت 
سر گذاشتن اتفاقات مثبتی اکنون در پورتو پرتغال هم به 
ستاره ای تاثیرگذار تبدیل شده است. ستاره ای که امیدهای 
ایران را برای حضور در جام جهانی بالا می برد و در تازه ترین 
صحبت هایش به شرایط حساسی که تیم ملی درگیر آن است 

می پردازد.

از بازی دوستانه تیم ملی مقابل سوریه شروع کنیم که با 
۳گل پیروز شدید. نظرتان درمورد روند فنی این بازی چیست؟

بازی خوبی بود. متأسفانه بازی های دوستانه مان یک مقدار 
کم بود ولی تحت شرایط فعلی بازی مقابل سوریه خیلی 
خوب بود. در جریان بازی هم چند موقعیت گل داشتیم 
که نتوانستیم گل بزنیم اما در نهایت توانستیم پیروز شویم. 
مقدماتی  بازی های  در  را  روند  همین  بتوانیم  ان شاءالله 

جام جهانی ادامه بدهیم.

به شکست های دور رفت مقابل بحرین و عراق  با توجه 
نگرانی هایی وجود دارد که آیا تیم ملی می تواند از گروه 
خود صعود کند یا نه. آن هم در شرایطی که در دوره گذشته 
توانسته بودیم به عنوان یکی از نخستین تیم ها به جام جهانی 

صعود کنیم.

در آن برهه شرایط تفاوت داشت. وقتی ساختار فدراسیون 
باشد.  ایده آل  نباشد طبیعتا نتیجه هم نمی تواند  درست 
در زمان بازی های رفت، نه رئیس فدراسیون داشتیم و نه 
مشخص بود که در فوتبال این مملکت چه اتفاقاتی دارد 
می افتد! متأسفانه خیلی برهه بدی بود. حالا امیدوارم با این 
روندی که وجود دارد و با کمک رئیس جدید فدراسیون در 

آینده با برنامه ریزی منظم بتوانیم راه را برای خودمان هموار 
به مرحله بعدی مقدماتی  بتوانیم  کنیم و ان شاءالله که 

جام جهانی صعود کنیم.

به مشکلات مدیریتی فدراسیون فوتبال که در بازی های رفت 
دور مقدماتی داشتیم اشاره کردید. اما آیا مشکلاتی هم در 
بین بازیکنان و به خصوص کادر فنی وقت وجود داشت؟ 
به ویژه وقتی به عراق و بحرین باختیم در مورد ویلموتس 

بحث های انتقادی و حاشیه ای زیاد بود.

گفتم وقتی برنامه ریزی وجود نداشته باشد این اتفاقات 
هم در فوتبال طبیعی است. مهم نیست شما چه بازیکنانی 
داشته باشید، مهم این است که کدام تیم برنامه ریزی بهتر و 
دقیق تری دارد که متأسفانه ما بی برنامه ترین تیم آسیا بودیم 
و متأسفانه آن اتفاقات برایمان افتاد. ولی حالا این مسیری 
که پیش گرفته ایم ان شاءالله مسیر خیلی خوبی باشد و 

بتوانیم به مرحله بعد صعود کنیم.

میزبانی کشور بحرین را چطور ارزیابی می کنید؟ بحرینی ها در 
بازی رفت یکسری حاشیه سازی کردند و حالا همه بازی های 

ما در دور برگشت در این کشور است.

این هم متأسفانه به مدیریت برمی گردد که ما در آن دوره 
رئیس فدراسیون نداشتیم. موقعی که مسئولان بحرین و 
عراق در AFC اهداف و برنامه هایشان را دنبال می کردند تا 
میزبانی بازی ها را بگیرند ما متأسفانه اینجا درگیر یکسری 
این  بودیم.  فدراسیون  رئیس  انتخاب  پیرامون  مسائل 

بی برنامگی لطمه بزرگی به ما زد.

به نظرت ما امکانات کافی داشتیم که به جای بحرین میزبان 
تیم های این گروه باشیم؟

مطمئن باشید کشور بحرین امکاناتش بیشتر از ما نبوده 
است. شک نکنید. نه بحرین، نه عراق و نه کشورهای دیگری 

که در گروه ما هستند. چون ما حداقل یک ورزشگاه آزادی 
داریم، یک ورزشگاه در اصفهان داریم، یک ورزشگاه خوب در 
مشهد داریم. حداقل سه چهار جا داریم که بتوانیم میزبانی 
این بازی ها را بگیریم و در حد خوب و مطلوب برگزار کنیم. 

حالا خواهیم دید میزبانی بحرین هم چطور خواهد بود!

احتمالا در خردادماه که زمان بازی های تیم ملی است در 
کشور بحرین گرمای وحشتناکی حاکم خواهد بود. پیش بینی 

این موضوع را کردید؟

به شدت  بحرین یک تصمیم  به  میزبانی  دادن  متأسفانه 
غیرفوتبالی بود. ولی دیگر مهم نیست، اتفاقی است که 
افتاده، آن هم با بی برنامگی خودمان! ولی ان شاءالله که با 
همت بازیکنان بتوانیم این مرحله را پشت سر بگذاریم و به 

مراحل بعد امید ببندیم.

با  بازی  از  بعد  می کردیم  با شما صحبت  که  بار  آخرین 
ازبکستان در مرحله مقدماتی جام جهانی۲۰۱۸ روسیه بود که 
با پیروزی در آن بازی با وجود اینکه هنوز ۲مسابقه مانده 
بود ما به عنوان دومین تیم بعد از برزیل صعودمان را به 
جام جهانی قطعی کردیم. به نظرت چرا ما اینطور نزول کردیم؟

به نظرم به گذشته برنگردیم خیلی بهتر است. چون اتفاقاتی 
که در گذشته رخ داده را همه می دانیم؛ اینکه اردوهای تیم 
ملی چطور بوده و چه شرایطی داشته است. اما هم اکنون 
شرایط خیلی متفاوت است و ان شاءالله که چشم امیدمان 
به آینده باشد تا بهترین اتفاقات را برای مردم خوب کشورمان 
رقم بزنیم. با این شرایط فوتبال ایران، ما بیست سی سال از 
فوتبال دنیا عقب هستیم. حالا اگر این جام جهانی هم نرویم 
فکر کنم ۸سال عقب می افتیم. شما توجه کنید ۴سال منتظر 
ماندیم تا این جام جهانی برسد و ۴سال هم باید بمانیم که 
جام جهانی بعدی برسد. در این شرایط واقعا یک نسل فوتبال 
ایران می سوزد. تنها ما هم نیستیم، این مسئله برای کل 

فوتبالیست های لیگ برتر و سایر رده ها هم هست. همه 
و همه ضربه می خورند. دیگر پول هم به فدراسیون فوتبال 
نمی آید. اگر تیم ملی به جام جهانی برود یک پول خوبی گیر 
فدراسیون می آید. اگر همان پول هم گیر فدراسیون نیاید 
واقعا شرایط سخت تر می شود. این چند سال که پول خوبی 
گیرشان آمد، توانستند یک زخم هایی را از این فوتبال برطرف 
کنند. البته شاید هم نکردند که اوضاع بدتر شد! ولی باز هم 
صعود به جام جهانی اعتبار است. همین که اعتبارمان را 
بتوانیم حفظ کنیم خیلی مهم است. ما هفت هشت سال 
در رده اول آسیا بودیم اما الان با این شرایطی که در مرحله 
رفت بازی ها داشتیم اعتبارمان کمتر شده است. باید ایران را 
به جایگاه اصلی اش برگردانیم. باید ارزش و جایگاه پیراهن 
تیم ملی را روزبه روز بالاتر ببریم. حرف مهم دیگری هم دارم.

درباره چه موضوعی؟

بازیکنانی که به تیم ملی دعوت می شوند باید بدانند کجا 
می آیند. اینجا تیم ملی است و با رده باشگاهی خیلی فرق 
دارد. هیچ بازی دوستانه ای در تیم ملی وجود ندارد. باید 
بدانند کجا آمده اند و تفکرشان را از لیگ ایران بیرون بیاورند. 
به نظر من در لیگ ایران خیلی بیش از حد، لی لی به لالای 
این بازیکنان می گذارند. باید از آن ذهنیت بیرون بیایند و با 
زندگی واقعی مواجه شوند. باید نگاه شان به آینده باشد تا 
بتوانیم همه دست در دست هم به مرحله بعدی صعود کنیم.

جام جهانی با اسکوچیچ، خیلی دور خیلی نزدیک؛

سایه روشن های مسیر پیشِ رو 

حرف آخر

مکث
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- پیشکسوت فقید فوتبال - را گرامی می دارد

محمدرضا ولی زاده

  دبیر سرویس ورزشی 

اخطار جدی »مهدی« به برخی بازیکنان تیم ملی: ذهن تان را از باشگاه خارج کنید!
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